

Title (en)

Disposable towel, in particular for hair-dressing saloons, beauty parlours or the like.

Title (de)

Einweg-Handtuch, besonders für Friseurssalons, Schönheitspflegesalons oder Ähnliche.

Title (fr)

Serviette à jeter, en particulier pour salons de coiffure, instituts de beauté ou analogues.

Publication

**EP 0069689 A1 19830112 (FR)**

Application

**EP 82440020 A 19820706**

Priority

FR 8113463 A 19810707

Abstract (en)

[origin: US4458364A] A disposable towel, particularly for hairdressing salons, beauty shops or the like, is comprised by a support (1) of synthetic material bearing an intermediate layer (2) of defibered cellulose, and a non-woven layer (3) covering the intermediate layer (2) and secured with the latter to the support (1), by gluing, sealing or otherwise. On one side of the cut-out (4) for the neck of the wearer, there are provided tabs (5) for detachable securement to the other side of the towel. A small pocket (6) for a paper napkin (7) is provided at the upper part of the towel near an edge thereof. Another pocket (8) extends transversely of the midportion of the bottom of the towel, to receive cut hair, and has lateral internal compartments (9) for carrying barber's and beautician's implements. This latter pocket (8) may be folded against the support (1) and secured to the latter.

Abstract (fr)

La présente invention concerne une serviette à jeter, en particulier pour salons de coiffure, instituts de beauté ou analogues. Serviette caractérisée en ce qu'elle est essentiellement constituée par un support (1) en matière synthétique portant une couche intermédiaire (2) en cellulose défibrée, et par un non-tissé (3) recouvrant la couche intermédiaire (2) et fixé avec cette dernière sur le support (1), par collage, soudure, ou autre, en ce qu'elle est munie d'un côté de la découpe (4) du col d'une ou de plusieurs languettes (5) de fixation de l'autre côté, en ce qu'elle est pourvue, dans sa partie supérieure, près d'un bord d'une pochette (6) refermant un mouchoir en papier (7), et en ce qu'elle est munie dans sa partie inférieure d'une poche (8) s'étendant transversalement au milieu, destinée à la réception des cheveux coupés, et présentant des compartiments latéraux internes (9) destinés au logement des outils nécessaires au coiffeur ou à l'esthéticienne, la poche (8) pouvant être pliée contre le support (1) et fixée à ce dernier.

IPC 1-7

**A45D 44/08**

IPC 8 full level

**A45D 44/08** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A45D 44/08** (2013.01 - EP US); **Y10T 428/2835** (2015.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] FR 1561262 A 19690328
- [A] US 3979776 A 19760914 - GRUENWALD NANCY K
- [A] LU 37910 A1
- [A] US 3629865 A 19711228 - WEINER SON德拉
- [A] US 3879762 A 19750429 - HERMAN EVELYN L
- [A] US 2378380 A 19450619 - BROWN GEORGE D
- [A] GB 603350 A 19480614 - BERTHA SHEATHER

Cited by

GB2227922A; DE3423002A1; FR2677862A1; EP2622974A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE GB NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0069689 A1 19830112; EP 0069689 B1 19841003**; AT E9645 T1 19841015; BE 893767 A 19821103; CA 1180153 A 19850102;  
CH 648736 A5 19850415; DE 3260896 D1 19841108; DE 8218942 U1 19821007; FR 2509152 A1 19830114; FR 2509152 B1 19831118;  
JP S5815811 A 19830129; JP S5850725 B2 19831112; LU 84261 A1 19830207; US 4458364 A 19840710

DOCDB simple family (application)

**EP 82440020 A 19820706**; AT 82440020 T 19820706; BE 2059764 A 19820706; CA 406705 A 19820706; CH 413982 A 19820707;  
DE 3260896 T 19820706; DE 8218942 U 19820702; FR 8113463 A 19810707; JP 11764582 A 19820706; LU 84261 A 19820706;  
US 39661982 A 19820707